
Protokół nr 32/2017 z posiedzenia wspólnego 
Komisji Rady Miejskiej

odbytego w dniu 04 grudnia 2017 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska
Zasępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska
- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na XLI sesję Rady Miejskiej.
3. Opinia  projektu WPF na lata 2018-2024 oraz projektu budżetu Gminy Borek Wlkp. 

na rok 2018.
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Zakończenie.

Ad. 1.Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu –
Tomasz Pawlak.
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad. 2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.

a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2017 oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2017

Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi oraz Narkomani – Jolanta 
Majchrzak poinformowała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 stanowi podstawę do 
praktycznej realizacji zadań ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 
o przeciwdziałaniu narkomanii. Programy uwzględniają cele operacyjne dotyczące 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, określone w Narodowym Programie 
Zdrowia. Programy w sposób kompleksowy podejmują problemy z obszaru uzależnień od 
napojów alkoholowych i innych środków psychoaktywnych oraz przemocy. Zadania oraz 
sposoby i metody ich realizacji ujęte w programach, są dostosowane do lokalnych potrzeb 
oraz możliwości ich realizacji w oparciu o istniejące zasoby osobowe, instytucjonalne 
i organizacyjne.

Radny Michał Dopierała zapytał, jak często odbywają się posiedzenia członków Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Jolanta Majchrzak wyjaśniła, że raz na kwartał odbywają się posiedzenia GKRPA.
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Innych  pytań nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

b) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp., ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe 
i zakłady kształcenia nauczycieli, specjalności i form kształcenia na 2018 rok

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Inspektor ds. oświaty – Tomasz Marszałek. 
Poinformował, że zgodnie z obowiązującymi przepisami prawnymi konieczne jest ustalenie 
zasad finansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2018 rok. W bieżącym 
roku są zabezpieczone środki w wysokości 56 699,00 zł. Projekt został uzgodniony 
z dyrektorami podległych jednostek

Radna Róża Jędrosz zapytała czy po każdym semestrze nauki można skorzystać
z dofinansowania, czy dopiero na koniec kształcenia.

Inspektor ds. oświaty wyjaśnił, że dofinansowanie jest tylko do kwoty 3 tys. zł  i można 
skorzystać po każdym semestrze.

Radna Róża Jędrosz zapytała także czy kierunki kształcenia były uzgodnione z dyrektorami 
szkół.

Inspektor ds. oświaty odpowiedział, że kierunki kształcenia były uzgadniane z dyrektorami 
placówek. 

Innych pytań nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

c) planu pracy Rady Miejskiej na rok 2018

Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak przedstawił projekt planu pracy Rady na rok 2018.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

d) planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2018

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała przedstawił projekt planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na rok 2018.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że pozostałe projekty uchwał:
- zmian budżetu i w budżecie na rok 2017, oraz 
- zmian w WPF na lata 2017-2023 
są w trakcie opracowywania.

Nikt w tym temacie głosu nie zabrał.

Ad.3. Opinia projektu budżetu na 2018 rok oraz projektu WPF na lata 2018-2024.

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu budżetu na 2018 rok:
Dochody  budżetu  Gminy  Borek  Wlkp.  na  rok  2018  planowane  są  w  wysokości
36.578.603,00  zł,  w tym  dochody majątkowe w kwocie  814.377,00  zł,  dochody bieżące
35.764.226,00 zł.

Wydatki planowane są na poziomie 36.553.603,00 zł, w tym wydatki bieżące 34.654.065,44
zł, wydatki majątkowe 1.899.537,56 zł.

Nadwyżka dochodów nad wydatkami planowana jest na  poziomie 25.000,00 zł. 

Poszczególne źródła dochodów przedstawiają się następująco:

DOCHODY BIEŻĄCE    

1. Podatek od nieruchomości na 2018 rok zaplanowano wg stawek określonych Uchwałą  
Nr XVI/88/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia  04 listopada 2015 r.  

     w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
2. Wpływy z opłaty targowej  - zaplanowano na poziomie przewidywanego wykonania za

2017 r. z uwzględnieniem  planowanych zmian.
3. Podatek  od  środków  transportowych   został  przyjęty  według  stawek  określonych  

w uchwale nr XVI/87/2015 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 04 listopada 2015 roku  
w   sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych  oraz
zwolnień od podatku,  z uwzględnieniem  zmian w bazie danych.

4. Podatek rolny na 2018 rok zaplanowano w wysokości  wynikającej z komunikatu Prezesa
Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2017 r. w sprawie średniej ceny
skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok
podatkowy 2018, tj. 52,49 zł za 1dt czyli 131,23 zł za 1 ha przeliczeniowy. 
Wysokość podatku leśnego została przyjęta na podstawie komunikatu Prezesa Głównego
Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2017 r. w sprawie średniej ceny sprzedaży
drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa 
za pierwsze trzy kwartały 2017 r.tj. 197,06 zł za 1 m3,   co daje 43,353 zł za 1 ha lasu.

5. Wpływy z opłaty skarbowej, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych, wpływy 
z  podatku     od  spadków  i  darowizn,  wpływy  od  działalności  gospodarczej  osób
fizycznych  opłacane w formie karty podatkowej,  wpływy z opłat i kar za korzystanie ze
środowiska oraz wpływy z pozostałych dochodów np.(odsetki od nieterminowych wpłat 
z tytułu podatków i opłat, pozostałe odsetki, wpływy z opłaty eksploatacyjnej) - przyjęto
poszczególne wartości na podstawie kształtowania się wpływów za 3 kwartały 2017 roku.
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6. Wpływy  z  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  zaplanowano  na
podstawie wpływów za 3 kwartały 2017 r. oraz ilości punktów sprzedaży alkoholu.

7. Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych przyjęto na podstawie wykonania
wpływów za 3 kwartały 2017r. uwzględniając  planowane zmiany.

8. Wpływy  z  usług  (  sprzedaż  posiłków  w  stołówkach  szkolnych  i  przedszkolu,  usługi
transportowe)  –  wykonanie  wpływów  za  3  kwartały  2017  r   uwzględniając
zapotrzebowania na powyższe usługi.

9. Dochody z tytułu opłaty śmieciowej zaplanowano w wysokości wynikającej ze złożonych
deklaracji, uwzględniając zmiany.

10. Dochody z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych zaplanowano na
podstawie danych od  Ministra Rozwoju i Finansów.

11. Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych zaplanowano na podstawie analizy
wpływów za III kwartały 2017 roku.

12. Wysokość subwencji ogólnej zaplanowano na podstawie danych od Ministra Rozwoju  
i Finansów.

13. Wysokość kwot dotacji na zadania z zakresu administracji rządowej i dotacji na realizację
zadań własnych przyjęto na podstawie informacji  od Wojewody Wielkopolskiego oraz
Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Lesznie.

14. Wysokość dotacji na realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego
przyjęto  jako  iloczyn  rocznej  dotacji   przypadającej  na  dziecko  objęte  wychowaniem
przedszkolnym i liczbą dzieci  uczęszczających do oddziałów przedszkolnych,  wg stanu
na dzień 30.09.2017 r.

15. Dotacje z państwowych funduszy celowych  (PFRON)  obliczono na podstawie algorytmu
w wysokości adekwatnej do roku poprzedniego.

16. Zaplanowano  dotacje  celowe  otrzymane  z  Powiatu  Gostyńskiego  na  zadania  bieżące
realizowane na podstawie porozumień.

DOCHODY MAJĄTKOWE : 

1. Zaplanowano dotację celową w ramach programów finansowanych z udziałem środków
Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  w  ramach
Programu  Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. ( umowa o przyznaniu pomocy
Nr 00181-6935-UM1510323/17 z dnia 09 maja 2017 r – kwota pomocy 154.377,00 zł),  
2.  Wpływy  z  tytułu  odpłatnego  nabycia  prawa  własności  oraz  prawa  użytkowania
wieczystego nieruchomości  - zaplanowano:
   - sprzedaż nieruchomości  w Borku Wlkp.- Osiedle Powstańców Wielkopolskich (działka nr
1116 o pow. 1,0871 ha – planowany podział na  7 działek budowlanych) – 350.000,00 zł.,
   - sprzedaż 3 lokali mieszkalnych  w Zalesiu  - 300.000,00 zł. 
3. Zaplanowano wpływy ze sprzedaży składników majątkowych.

WYDATKI BIEŻĄCE:

1. Wydatki  bieżące  planowano  dokonując  racjonalizacji  wynikającej  z  konieczności
respektowania zasady zrównoważonego budżetu. Wydatki bieżące z wyszczególnieniem
wydatków  na  wynagrodzenia  osobowe  pracowników  i  składek  od  nich  naliczonych
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przyjęto  na  podstawie  prognozowanego  wykonania  za  2017  rok  z  uwzględnieniem
planowanego wzrostu  wynagrodzeń w 2018 r. 
Składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe, wypadkowe i chorobowe od wynagrodzeń
przyjęto na podstawie obowiązujących przepisów prawa. 
Wysokość obowiązkowej składki na Fundusz Pracy zaplanowano w wysokości 2,45%.  
Planując wydatki w oświacie uwzględniono stopień zawodowy i zmiany w zatrudnieniu.
Dodatkowe wynagrodzenie roczne i składki od niego naliczone planowano w wysokości  
8,5 % sumy wynagrodzenia otrzymanego w ciągu roku kalendarzowego.
Składki od dodatkowego wynagrodzenia rocznego przyjęto na podstawie obowiązujących
przepisów prawa. 

2. Wydatki na obsługę długu zaplanowano na podstawie zawartych umów oraz uwzględniono
poziom nowego planowanego zadłużenia w 2018 r, 

3.    Dotacje  do  realizacji  organizacjom  prowadzącym  działalność  pożytku  publicznego
udzielone  zostaną  w  trybie  i  na  zasadach  określonych  ustawą  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie  oraz w trybie i na zasadach określonych uchwałą podjętą na
podstawie ustawy o sporcie,  z przeznaczeniem na zadania z zakresu kultury fizycznej.

 Dotacje te zostały zaplanowane w dziale  853 „Pozostałe zadania w zakresie polityki
społecznej”, rozdział 85395 „Pozostała działalność” oraz w  dziale 926 „Kultura fizyczna”,
rozdział 92605 „Zadania w zakresie kultury fizycznej”.  

 W dziale 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa”, rozdz. 75412
„Ochotnicze  straże  pożarne”  zaplanowano  dotację  dla  jednostek  ochotniczych  straży
pożarnych.

 W dziale 801 „Oświata i wychowanie”, rozdział 80104 „Przedszkola” zaplanowano
dotację  na  pokrycie  kosztów  dzieci  uczęszczających  do   niepublicznych  placówek  na
terenie  innej  gminy oraz w rozdz.  80130 „Szkoły zawodowe” zaplanowano dotację  na
szkolenie praktyczne nauki zawodu.

 W  dziale  853  „Pozostałe  zadania  w  zakresie  polityki  społecznej”,  rozdz.  85311
„Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych” zaplanowano dotacje dla
Powiatu Gostyńskiego.

 W  dziale  900  „Gospodarka  komunalna”,  rozdział  90002  „Gospodarka  odpadami”
zaplanowano dotacje dla Gminy Jarocin oraz dla Powiatu Gostyńskiego, 

- w rozdziale 90013 „Schroniska dla zwierząt” zaplanowano dotacje dla Miasta Leszno.

 W dziale 921 „ Kultura o ochrona dziedzictwa narodowego”, rozdział 92120 „Ochrona
zabytków  i  opieka  nad  zabytkami”  zaplanowano  dotację   na  dofinansowanie  prac
remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych.

4.  Zaplanowano  również  dotacje   podmiotowe  dla  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Kultury  
w  Borku  Wlkp.  (rozdz.92109)  oraz  dla  Biblioteki  Publicznej  w  Borku  Wlkp.
(rozdz.92116).

5.  W  dziale  853  „Pozostałe  zadania  w  zakresie  polityki  społecznej”,  rozdział  85395
„Pozostała  działalność” zaplanowano dotację  dla  samorządowego zakładu budżetowego
Zakład Aktywności Zawodowej.

6. Pozostałe  wydatki  bieżące  zaplanowano na podstawie wprowadzonej  dyscypliny  reguły
wydatkowej, na bazie której limit wydatków bieżących na 2018 rok pozostaje na poziomie
przewidywanego  wykonania  wydatków  w  roku  2017.  Uwzględniono  wzrost  
wydatków  bieżących  na  dalsze  usuwanie  skutków  nawałnicy,  co  skutkuje  wzrostem
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wydatków.  
Wydatki na energię zaplanowano na podstawie kształtowania się wykonania wydatków za
III kwartały   2017 r.  Do nowo powstałych i oddanych do użytku w 2017 r. obiektów
przyjęto realne  koszty ich utrzymania.

7. Zgodnie  z  ustawą  z  dnia  1  lipca  2011  r.  o  zmianie  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  
i  porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw zaplanowano również wydatki  na
gospodarkę śmieciową – rozdz. 90002.

8. Wydatki  na zadania  w zakresie  przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  są realizowane  
w  ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

9. Zaplanowano wydatki na zadania z zakresu ochrony środowiska finansowane dochodami 
z  tytułu opłat za korzystanie ze środowiska, o których mowa w art.402 ust.4-6 ustawy
Prawo ochrony środowiska.  

10.  Zaplanowano  środki  finansowe  stanowiące  fundusz  sołecki  dla  22  sołectw  Gminy  
 Borek  Wlkp.  –  zgodnie  z  Uchwałą  Rady  Miejskiej  Borku  Wlkp.  Nr  XLII/238/2014
 z dnia   27 marca 2014 r., gdzie na 2018 rok planuje się wydatki w kwocie 386.764,00 zł.

WYDATKI MAJĄTKOWE 

Wydatki majątkowe zostały zaplanowane w wysokości 1.899.537,56 zł, w tym na :

 inwestycje i zakupy inwestycyjne,

 dotacje na dofinansowanie zadań inwestycyjnych: 
-  dla Powiatu Gostyńskiego na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 
4087P ul. Dworcowa w Borku Wlkp.”,
- dla Województwa Wielkopolskiego na zadanie pn. „Budowa bazy śmigłowcowej Służby
Ratownictwa Medycznego (HEMS) Lotniczego Pogotowia Ratunkowego na terenie 
lotniska Michałków w Ostrowie Wielkopolskim”,

 dotacje  dla  jednostek  nie  zaliczanych  do  sektora  finansów  publicznych
- w dziale 010, rozdziale 01010 „Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi”- środki na
dofinansowanie  budowy   przydomowych  oczyszczalni,
-w  rozdz.75412   „Ochotnicze  straże  pożarne”-  środki  na  zakup  pompy  szlamowej  
z osprzętem.

UZASADNIENIE DO PRZYCHODÓW I ROZCHODÓW W 2018 ROKU

Przychody
W 2018 roku planuje się zaciągnąć  kredyt 1.600.000,00 zł  na spłatę wcześniej zaciągniętych
zobowiązań  z tytułu kredytów i pożyczek.

Rozchody
Planowana jest spłata  pożyczek i kredytów zaciągniętych na inwestycje i planowany deficyt
w latach 2010- 2014 w wysokości 1.625.000,00 zł oraz wykup wierzytelności w wysokości
729.295,56 zł, której spłata dokona się z wydatków budżetu.
Harmonogram  spłat  rat  zaciągniętych  kredytów  i  wykupu  wierzytelności  oraz  spłatę
planowanego kredytu przedstawia załączona tabela.
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Informacja o sytuacji finansowej Gminy

Planowany stan zadłużenia na 01.01.2018 r z tytułu kredytów i pożyczek       7.990.000,00 zł  
Stan zadłużenia z tytułu wykupu wierzytelności (umowa forfaitingowa)          2.847.470,43 zł
Planowana spłata w 2018 r zaciągniętych pożyczek i kredytów                    -   1.625.000,00 zł
Planowana rata wykupu wierzytelności                 -    729.295,56 zł
Planowane zaciągnięcie kredytu                                                    + 1.600.000,00 zł
Planowany stan zadłużenia na 31.12.2018 r. ( z tytułu pożyczek, kredytów)  7.965.000,00 zł
Planowany stan zadłużenia z tytułu wykupu wierzytelności na 31.12.2018 r. 2.118.174,87 zł.

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że podstawą opracowania WPF jest 
projekt uchwały budżetowej na 2018 rok, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu Gminy 
Borek Wlkp. za lata 2015,2016, wartości planowane na koniec III kwartału 2017 roku oraz 
wytyczne Ministra Finansów dot. założeń makroekonomicznych dla potrzeb sporządzenia 
WPF.

Na  dzień  podjęcia  uchwały,  spłatę  zobowiązań  przewiduje  się  do  roku  2024.  
W związku z powyższym w/w prognoza została sporządzona na lata 2018-2024.
Ponadto Skarbnik Gminy omówiła:
- prognozę dochodów,
- prognozę wydatków,
- inwestycje,
- wynik budżetu Gminy Borek Wlkp. w prognozowanym okresie,
- przychody,
- rozchody i kwotę długu,
- relacja z art. 243 ustawy o finansach publicznych.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak otworzył 
dyskusję na temat przedstawionych projektów.

Radny Marian Jańczak zapytał o dotację dla ZAZ oraz do Gminy Jarocin.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dla ZAZ jest to przekazanie dotacji  otrzymanej 
z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu, natomiast dotacja dla Gminy 
Jarocin to kwota 731zł, która wynika podpisanego porozumienia w 2009 roku.

Radna Magdalena Przybylak zapytała, które lokale są planowane do sprzedaży w Zalesiu.

Burmistrz wyjaśnił, że do sprzedaży są planowane 3 lokale w starczej części szkoły, nowa
część szkoły pozostaje.

Radny  Romuald  Gawroński  zapytał  na  jaką  część  chodnika  na  Osiedlu  600  lecia  
w Borku Wlkp. zaplanowano kwotę 50.000 zł.

Burmistrz wyjaśnił,  że w przyszłym roku planuje się wybudować chodnik na Osiedlu 600
lecia od PIZZERII  APETITA do ul. Powstańców Wlkp. – jednostronnie.

Radny Romuald Gawroński zapytał o dokumentację jaką otrzymują mieszkańcy Cielmic ze
Starostwa Powiatowego.
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Burmistrz  wyjaśnił,  że  sprawa  dotyczy  budowy  kanalizacji  sanitarnej  w  Głogininie,
Zimnowodzie  i  Cielmicach.  Dokumentacja   jest  gotowa,  tylko  należy poczekać na lepsze
programy pomocowe.

Radny Romuald Gawroński zapytał także co jest zaplanowane w ramach zagospodarowania
terenu za  kwotę 245 tys. zł w Karolewie.

Burmistrz wyjaśnił, że za kwotę 200 tys. zł jest planowana budowa sceny, pozostała kwota to
dokumentacja, położenie kostki brukowej.

Ponadto  Radny  Romuald  Gawroński  zapytał  czy  ul.  Sienkiewicza  będzie  przekładana
podobnie jak inne ulice.

Burmistrz wyjaśnił, że przebudowa ul. Sienkiewicza będzie podobna jak przebudowa innych
ulic.

Radny  Michał  Dopierała  zapytał  czy  są  wpływy  z  handlu  obwoźnego,  ponieważ  
np. w Skokowie co najmniej trzech handlowców przywozi chleb i inne produkty spożywcze.

Burmistrz wyjaśnił, że osoby prowadzące handel obwoźny miały wpłacać pieniądze na konto
Gminy. Dodał także, że sprawa zostanie wyjaśniona. 

Innych uwag nie zgłoszono.

Opinia dot. projektu WPF na lata 2018-2024 - pozytywna: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: opinia pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 
był przeciwny.

Opinia dot. projektu budżetu na rok 2018 - pozytywna: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu:  pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Ad.4. Wolne głosy i wnioski.

Radny Romuald Gawroński zapytał czy w Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy
Borek Wlkp. ogródki działkowe w Karolewie są ujęte jako ogródki, czy grunty rolne.

Radny Marian Jańczak wyjaśnił, że ogródki w Karolewie są rolą.
 

Ad.5. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji – 
Tomasz Pawlak zakończył posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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